服務特色 - 社會支持

SERVICE HIGHLIGHT - COMMUNITY SUPPORT

《智障人士優質住宿服務指南》新書發佈會

Book Launch for "A Guide to the Quality Residential Services for Persons with Intellectual Disabilities"



由扶康會編製的《智障人士優質住宿服務指南》(下稱「指南」)經已出版,並在 2015 年 6 月 26 日於本會香港仔康復中心禮堂舉行新書發佈會。兩個項目均獲「伊利沙伯女皇弱智人士基金」資助,其中發佈會吸引近 100 人出席。

Edited and produced by Fu Hong Society, "A Guide to the Quality Residential Services for Persons with Intellectual Disabilities" (hereinafter "Guide") has been published. The Book Launch was held at the Hall of the FHS Rehabilitation Centre in Aberdeen on 26 June 2015. Both the book publishing project and the launching event were sponsored by the "Queen Elizabeth Foundation for the Mentally Handicapped". About a hundred people attended the book launching event.

當日除介紹新書外,本會邀得香港大學社會工作及社會行政學系督導顧問黃敬 歲女士進行專題分享:「生活質素 — 如何促進智障人士自主自決」。此外, 亦有服務使用者及家長分享對住宿服務的經驗和期望,態度誠懇真摯。

Apart from introducing all guests to the new book, the Society also invited Ms. Phyllis WONG King-shui, Fieldwork Supervisor, Department of Social Work & Social Administration, The University of Hong Kong, to conduct a seminar on "Quality of Life – How to Increase the Independence of Persons with Intellectual Disabilities". In addition, service users and parents sincerely shared their experience and expectations on residential services during the event.







本指南匯聚本會從三十多年發展中得到的實務工作經驗和智慧,期望業界同工閱後有所增益,並且與持份者一起探討智障人士住宿服務發展的方向。指南分為「住宿服務的目標和理念」、「開辦智障人士家舍的前期工作」、「住宿服務的知識和實務經驗」、「服務使用者的權利和特定需要」及「倡導工作」五個章節。另外,本指南特設章節介紹自閉症服務使用者在家舍的生活流程及環境管理方面的安排,極具參考價值。

The Guide assembles practical experience and wisdom that Fu Hong Society has obtained throughout over 30 years of development. Hopefully, professionals working in the field would be able to gain more insight after reading and hence discuss with stakeholders the direction and the way-forward for the development of residential services for persons with intellectual disabilities. The Guide consists of five chapters: "The Objective and Vision of Residential Services", "The Pre-work for Setting up Hostels for Persons with Intellectual Disabilities", "Information and Practical Experience of Residential Services", "Rights and Special Needs of Service Users" and "Advocacy Work". A chapter with great referential value is also dedicated to introducing the daily schedule of service users with autism in hostels and the arrangement concerning environmental management.

如欲索取本指南,可致電 2745 0424 聯絡本會總辦事處職員。 Please contact Head Office Staff at 2745 0424 if you are interested in obtaining the Guide.